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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

 

Poř. číslo zápisu:  7 

Datum zasedání:  30. 6. 2021 

Přítomni:  Adámek, Bauerová, Foltisová, Klepek, Pražák, Růčková, Šimáková, 

Švarc, Vavrušková 

Omluveni:  Tvrdoň 

Hosté:  Palečková, Stavárek, Suchánek, Šperka 

Program:  

1. Úvod, schválení programu 

2. Zásady pro přiznání prospěchového stipendia studentům SU OPF za dosažené 

studijní výsledky v akademickém roce 2021/2022 v bakalářském a navazujícím 

magisterském studiu  

3. II. kolo přijímacího řízení do bakalářského studijního programu Systémové 

inženýrství a informatika, oboru Manažerská informatika v prezenční a 

kombinované formě studia SU OPF pro akademický rok 2021/2022  

4. II. kolo přijímacího řízení do navazujících magisterských studijních programů 

v prezenční a kombinované formě studia SU OPF pro akademický rok 

2021/2022 

5. Doplňovací volby do studentské komory AS SU za OPF  

6. Různé  
 

1. Úvod, schválení programu 

 

Na úvod předsedkyně senátu přivítala přítomné senátory, pana děkana SU OPF i další hosty, 

vyjmenovala jednotlivé body programu a konstatovala, že Akademický senát je 

usnášeníschopný. Přítomní členové senátu s navrženým programem vyslovili souhlas. Žádný 

další bod programu nebyl navržen.  

 

 

Hlasování o programu:   

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

 

Předsedkyně senátu informovala, že AS SU OPF je aktuálně neúplný, má o 1 člena méně. 

Ing. Cieluch úspěšně ukončil navazující magisterské studium, přihlásil se do doktorského 

studijního programu a zároveň písemně sdělil, že hodlá pokračovat na pozici senátora za 

studentskou komoru AS SU OPF. Dle Volebního řádu AS SU OPF je až do doby zápisu do 

doktorského studia na pozici náhradníka. Bc. Foltisová také úspěšně odstátnicovala a splnila 

všechny potřebné náležitosti pro pokračování ve funkci senátora i v navazujícím magisterském 

studiu. Bc. Foltisová je již od 22. 6. 2021 zapsaná do navazujícího magisterského studia, a tudíž 
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je znovu právoplatným členem senátu. Aktuálně má AS SU OPF 10 členů.   

 

2. Zásady pro přiznání prospěchového stipendia studentům SU OPF za dosažené 

studijní výsledky v akademickém roce 2021/2022 v bakalářském a navazujícím 

magisterském studiu 

 

Děkan prof. Stavárek uvedl, že dosavadní pravidla pro studenty v českých programech a 

pravidla pro studenty v anglických programech byly rozdílné. Pravidla pro následující 

akademický rok jsou sjednocena. Zároveň byla navržena jiná struktura vyplácení stipendií, tak 

aby byla víc motivační, a aby studenti dopředu věděli, kolik dostanou, když budou adekvátně 

studovat, bez ohledu na to, kolik studentů bude studovat v daném ročníku se stejným průměrem. 

Prospěchové stipendium se vztahuje pouze na studenty prezenční formy studia. Stipendium 

bude přiznáno ve výši: 

 50 000 Kč všem studentům s váženým studijním průměrem nepřesahujícím hodnotu 1,25; 

 25 000 Kč všem studentům s váženým studijním průměrem od 1,26 do 1,50; 

 10 000 Kč všem studentům s váženým studijním průměrem od 1,51 do 1,70.    

Vzhledem ke statistikám z minulých let se předpokládá, že celkový objem peněz, který se ze 

stipendijního fondu vyplatí, bude vyšší, než tomu bylo doposud. Jedná se o nový přístup, který 

bude více motivační a spravedlivější pro všechny studenty.  

 

Dr. Šimáková poděkovala za představení a souhlasila, že je to ve vztahu k studentům změna 

k lepšímu. Následně vyzvala k diskuzi. Jelikož se nikdo z přítomných senátorů nepřihlásil o 

slovo, vyzvala k hlasování.  

 

Hlasování o Zásadách pro přiznání prospěchového stipendia: 

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Zásady pro přiznání prospěchového stipendia studentům Slezské univerzity v Opavě, 

Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné, za dosažené studijní výsledky v akademickém roce 

2021/2022 v bakalářském a navazujícím magisterském studiu. 

 

3. II. kolo přijímacího řízení do bakalářského studijního programu Systémové 

inženýrství a informatika, oboru Manažerská informatika v prezenční a kombinované 

formě studia SU OPF pro akademický rok 2021/2022 

2 

4. II. kolo přijímacího řízení do navazujících magisterských studijních programů v 

prezenční a kombinované formě studia SU OPF pro akademický rok 2021/2022 

 

Děkan prof. Stavárek představil oba dokumenty k II. kolu přijímacího řízení současně. 

Vzhledem ke kritice, že na SU OPF bylo minulý rok přijato příliš mnoho studentů a univerzita 

byla proto pokutována, je letošní přijímací řízení lépe koordinováno. Rektor všem děkanům a 

vedoucím zpřístupnil speciální materiál, kde je vidět stav na všech součástech. První kolo 

přijímacího řízení na SU OPF bylo otevřeno pro všechny studijní programy. Po realizovaných 

zápisech je na SU OPF zhruba 1.050 zapsaných studentů do 1. ročníků. Tento stav je nad 

minimálním počtem studentů, které bychom měli přijmout. Do 31. 8. jsou navíc ještě otevřené 
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přijímací řízení do nových studijních programů (Digitální business; Mezinárodní obchod; 

Bankovnictví, peněžnictví a pojišťovnictví v kombinované formě studia). II. kolo přijímacího 

bude proto vypsáno pouze pro vybrané studijní programy. 

 

Předsedkyně senátu poděkovala za přestavení dokumentů a otevřela diskuzi. Jelikož se nikdo 

nepřihlásil, vyzvala k hlasování:  

 

Hlasování o II. kole přijímacího řízení do bakalářského studijního programu: 

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje II. kolo přijímacího řízení do bakalářského studijního programu Systémové 

inženýrství a informatika, oboru Manažerská informatika v prezenční a kombinované formě 

studia Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné pro akademický 

rok 2021/2022. 

 

 

Hlasování o II. kole přijímacího řízení do navazujících magisterských studijních programů: 

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje II. kolo přijímacího řízení do navazujících magisterských studijních programů v 

prezenční a kombinované formě studia Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské 

fakulty v Karviné pro akademický rok 2021/2022.  

 

5. Doplňovací volby do studentské komory AS SU za OPF 

 

Dr. Šimáková sdělila, že dne 22. 6. 2021 obdržela od předsedy AS SU dr. Sedláře žádost o 

zajištění doplňovacích voleb do studentské komory AS SU za OPF, a to z důvodu ukončení 

studia Ing. Herciga. Tyto volby dle Volebního řádu zajišťuje Akademický senát fakulty. Pro 

potřeby organizace je třeba zřídit nejméně tříčlennou dílčí volební komisi. Předsedkyně senátu 

navrhla 3 členy volební komise: dr. Pražáka, jakožto zástupce akademických pracovníků v AS 

SU OPF, Ing. Škrabala, jakožto zástupce studentů z řad senátorů SU a Bc. Vavruškovou, 

jakožto zástupkyni studentů z řad senátů SU OPF. Všichni jmenovaní s nominací vyjádřili 

souhlas. Žádná další nominace na člena dílčí volební komise nebyla navržena.  

 

Poté předsedkyně senátu vyzvala přítomné senátory k hlasování. 

 

Hlasování o členech dílčí volební komise ve složení dr. Pražák, Ing. Škrabal, Bc. Vavrušková: 

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 
 

 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje dílčí volební komisi pro doplňovací volby do studentské komory Akademického senátu 

Slezské univerzity v Opavě za Obchodně podnikatelskou fakultu v Karviné ve složení: Ing. 

Tomáš Pražák, Ph.D., Ing. Jaroslav Škrabal, Bc. Lucie Vavrušková.  
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Dr. Šimáková doplnila, že volby musí proběhnout v období výuky, proto je dost času na jejich 

přípravu. Zároveň požádala komisi, aby si zvolila svého předsedu a poté informovala 

předsedkyni AS SU OPF a předsedu dr. Sedláře o průběhu jejich organizace.  

 

 

6. Různé 

 

Závěry ze zasedání komise pro legislativní a organizační záležitosti: 

Dr. Šimáková uvedla, že komise na svém zasedání ze dne 31. 5. 2021 projednávala postup 

přechodu členů studentské komory senátu mezi jednotlivými stupni studia podle čl. 3 odst. 7) 

a čl. 10 odst. 4) Volebního řádu AS SU OPF a požádala o slovo člena komise dr. Klepka o 

představení hlavních závěrů. 

 

Dr. Klepek stručně shrnul závěry tohoto jednání. Komise došla ke konsensu, že pro stav, kdy 

dva členové studentské komory ukončují v červnu studium absolvováním státních závěrečných 

zkoušek, komise doporučuje AS SU OPF ponechat během letních prázdnin složení senátu 

neúplné a nevyužít možnosti povolání náhradníka ve smyslu článku 10 bodu 4) Volebního řádu 

AS SU OPF, a to za předpokladu, že dotčení studenti úspěšně ukončí studium, přihlásí se 

k dalšímu studiu na fakultě a oznámí ve stanovené lhůtě předsedkyni senátu, že hodlají 

pokračovat ve své funkci. SU OPF pak bude úplný po zápise do navazujících studií dotčených 

studentů. Komise dále doporučuje zahájit jednání k úpravě volebního řádu AS SU OPF, 

zejména v článcích 3 a 10, kde nejsou dobře dořešeny přechody především u přechodu 

z navazujícího magisterského do doktorského studia.  

 

Dr. Šimáková dodala, že komise také doporučuje doplnit volební řád o vymezení postupu pro 

zachování role náhradníka člena senátu ve studentské komoře AS SU OPF při ukončení jednoho 

typu studia a pokračování v dalším bezprostředně navazujícím studiu. Uvedla příklad, kdy Ing. 

Ikášová odstátnicovala, přihlásila se na doktorské studium, ale jelikož předtím nebyla členem 

senátu, byla jen na seznamu náhradníků, tak ztrácí statut náhradníka. U studentů dochází k vyšší 

fluktuaci, a navíc ztrácíme náhradníky, i když jsou stále našimi studenty. Volební řád by bylo 

tedy vhodné doplnit tak, aby bylo možné ponechat i statut náhradníka. Tato změna bude 

pravděpodobně zanesena i ve Volebním řádu AS SU a tyto změny bude tudíž na podzim vhodné 

koordinovat.  

 

Dr. Klepek dodal, že bez této úpravy zachování statutu náhradníků dochází k zbytečnému 

administrativnímu zatížení, kdy se musí vyhlašovat doplňkové volby pro nedostatek 

náhradníků.   

 

Problémy týkající se duplicity kódů předmětů: 

Prof. Stavárek se vrátil k problému týkajícího se duplicity kódů předmětů, na který na minulém 

jednání upozorňoval dr. Klepek. Děkan ověřoval situaci na katedře financí a účetnictví (KFIU). 

Závěr je takový, že na KFIU duplicity kódů vymizely. Problém je pouze u anglických předmětů. 

Navrhuje tedy toto probrat na úrovni katedry, s lidmi zodpovědnými za sestavování rozvrhu. 

 

 

Příští zasedání: 

Příští zasedání AS SU OPF se uskuteční dne 29. 9. 2021 od 13:00. O formě jednání bude 

rozhodnuto podle aktuální situace. Forma bude upřesněna v pozvánce. 
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Za správnost:  

Ing. Jana Šimáková, Ph.D.  

 

Zapsala:  

Ing. Lucie Bínová  
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USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ AS SU OPF ZE DNE 30. 6. 2021 

   
1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje Zásady pro přiznání prospěchového stipendia studentům Slezské 

univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné, za dosažené studijní 

výsledky v akademickém roce 2021/2022 v bakalářském a navazujícím magisterském 

studiu. 

2. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje II. kolo přijímacího řízení do bakalářského studijního programu 

Systémové inženýrství a informatika, oboru Manažerská informatika v prezenční a 

kombinované formě studia Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské 

fakulty v Karviné pro akademický rok 2021/2022. 

3. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje II. kolo přijímacího řízení do navazujících magisterských studijních 

programů v prezenční a kombinované formě studia Slezské univerzity v Opavě, 

Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné pro akademický rok 2021/2022. 

4. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje dílčí volební komisi pro doplňovací volby do studentské komory 

Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě za Obchodně podnikatelskou fakultu 

v Karviné ve složení: Ing. Tomáš Pražák, Ph.D., Ing. Jaroslav Škrabal, Bc. Lucie 

Vavrušková.   

 

 
Ing. Jana Šimáková, Ph.D.  

předsedkyně AS SU OPF 

 

 


